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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Belügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Miért nem kívánják csökkenteni a szabálysértési értékhatárt?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajnálattal vesszük tudomásul, hogy a rendszerváltás óta nem képesek felhagyni azzal a
gyakorlatukkal, hogy a statisztikák kozmetikázása céljából folyamatosan növelik a
szabálysértési értékhatárt .. 1999-ben ötezer forintról a határt tízezerre emelte az első Orbán-
kormány, majd később a szocialista-liberális vezetés húszezerre . Ezt követte, amikor 2012 -

ben a második fideszes kormány húszról ötvenezer forintra emelte a szabálysértési határt, e z

alapján tulajdonképpen legalizálva a bűncselekményeket, azok szabálysértéssé minősítésével .
Levonható a következtetés, hogy a kormány számára a szabálysértési értékhatár növelése arra
szolgál eszközül, hogy megszépített statisztikákkal alátámassza az olyan és hasonló hami s
kijelentéseket, mint hogy „Magyarországon rend van”, és nem pedig az embere k
biztonságérzetének növelésére .

Főként vidéken jelentősen terjednek a legvédtelenebb társadalmi csoporttal, az egyedül él ő
idős emberekkel szembeni bűncselekmények, újfajta bűnelkövetési formák. Az idősekkel

szemben elkövetett bűncselekmények nagy része vagyon elleni bűncselekmény. Az ő
háztartásukban alig van olyan tárgy, aminek az értéke meghaladja az ötvenezer forintot . Az ő



értékeik ellopása tehát akkor a kormány álláspontja szerint nem minősül bűncselekménynek?
Nem beszélve arról, hogy az Önök által gyakran használt kifejezés, a „megélhetési b űnözés”
keretei már nem terjednek ki az ilyen értéket meghaladó tulajdonra, így valóban a
szabálysértési értékhatár ilyen mértékű növelése nem hogy visszatartó erőt nem vált ki a
bűnözőkkel szemben, de mindössze annyira hivatott, hogy alapul szolgáljon a hazu g
kijelentéseknek, és hogy legalizálja az egyes bűncselekményeket.

A közlekedési szabálysértéseknél már bevezették a zéró toleranciát, akkor ennek vonatkozni a
kellene a személy és vagyon elleni bűncselekményekre is, hiszen így valójában nem hogy
több, de jóval kevesebb ilyen eset történne.

Kérdezem tehát Tisztelt Miniszter Urat :

I. Hajlandó-e a kormány csökkenteni a szabálysértési értékhatárt ?

II. Miért a statisztikák kozmetikázására használják fel a szabálysértési értékhatár
növelését, nem pedig a közbiztonság növelésére ?

Várom érdemi válaszát, melyet előre is köszönök !

Budapest, 2014 .július 04 .
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